

# **MURSALIN MAGGANGKA**

(Curriculum Vitae)



## **PERSONAL IDENTITY**

---

ID Card/Passport No. : T837453  
Place and Date of Birth : Jambi, 17 July 1975  
Age : 41 Years  
Nationality : Indonesian  
Gender : Male  
Marital Status : Married

## **EDUCATIONAL BACKGROUND**

---

2009-2015 International Islamic University Malaysia (IIUM), Gombak. Ph. D Programme in Fiqh and Usul al-Fiqh Departmen (Obtained)  
2003-2007 Universiti Kebangsaan Malaysia (UKM), Bangi. Master of Shari'ah al-Islamiyyah (Obtained)  
2001-2002 Al-Azhar University Cairo, Egypt. Bachelor of Shari'ah al-Islamiyyah (Obtained)  
1998-2000 Ibnu Sina Institute of Technology and Islamic Studies (INTIS), Bandar Seri Gombak, Diploma of Syari'ah Islamiyyah (Obtained)  
1992-1995 Kulliyah al-Mu'allimin al-Islamiyyah of Pondok Modern Darussalam Gontor, Jawa Timur, Indonesia (Equivalent to Senior High School/STPM (Obtained)  
1987-1991 Pondok Pesantren Darussalam/Islamic Boarding School, Bandar Lampung, Indonesia (Equivalent to Junior High School/PMR (Obtained)

Address: Yayasan Pendidikan Al-Farabi Batam. Ruko Rexvin Village Blok A 1 No. 51-52 Botania, Batam Center, Kota Batam, Pulau Batam. E-Mail: *mursalinmaggangka@yahoo.com*, Contact No. : +6281268433486/+62852112262530.

## **ACHIEVEMENT AND AWARD**

---

- Trainer Certificate of Qualified Scout Movement for Basic Training/KMD of Scout Movement of Indonesia, East Java, year obtained in 1995.
- Trainer Certificate of Qualified Scout Movement Advanced Training/KML of Scout Movement of Indonesia, South Sumatera year obtained 1997.
- Certificate Awards of Indonesian Students Council/PPII of al-Azhar University Cairo, year obtained 2002.
- Certificate Awards of Malaysian Students Council/PMRAM of al-Azhar University Cairo, year obtained 2002 .
- Certificate of the International Zakat Executive Development Program, pioneered by the Zakat, Hajj and Endowments Agency (JAWHAR) at Islamic Training Institute (ILIM) Bangi Selangor, year obtained 2008 .
- Certificate of the National Seminar on Zakat Productive and Incomes in Malaysia at Putra World Trade Center (PWTC) Kuala Lumpur, year obtained 2009 .
- Certificate of the National Seminar for Empowering of *Bayt al-Mal* at Wilayah Persekutuan Mosque Hall, Kuala Lumpur, year obtained 2009 .
- Certificate of the JAWHAR Intellectual Discourse (JID) on Zakat of Wealth pioneered by the Zakat, Hajj and Endowment Agency in Putra Jaya, year obtained 2010.
- Certificate of English Placement Test (EPT) pioneered by the Centre for Languages and Pre-University Academic Development (CELPAD) International Islamic University Malaysia (IIUM), year obtained 2008.
- Certificate of the Institute of al-Muhasibin Malaysia (IMAM) as Lecturer in Fiqh al-Mu'amalat (Islamic Commercial Law), year obtained 2011 and 2012.

## **WORKING EXPERIENCE**

---

September 1996-August 1997	Junior Teacher at Islamic Boarding School/Pondok Pesantren Babussalam Madiun, Jawa Timur, Indonesia
October 1997-June 1999	Senior Teacher at Yayasan Pendidikan Islam Assalam, Palembang, Indonesia
January 2016-Present	Lecturer at Faculty of Economics and Management of Ibnu Sina Pulau Batam, Kepulauan Riau, Indonesia
January 2016-Present	Guest Lecturer at Faculty of Syari'ah of Kolej Islam Muhammadiyah (KIM), Singapura.
September 2016-Present	Lecturer at Faculty of Arabic and Islamic Studies of Sa'id Bin Zayd Pulau Batam, Kepulauan Riau, Indonesia
October 2012-August 2015	Member of Majlis Ulama Indonesia (MUI) of Kepulauan Riau for the Shari'ah Economic Department
January 2007-2015	Consultant of Islamic Finance and Microfinance, Atarek Kamil Accounting Firm & Co.

September 2013-2015	Lecturer at Islamic Science University Malaysia (USIM), Nilai, Negeri Sembilan for the Faculty of Economics and Mu'amalat.
November 2011-Present	Director and Founder of Yayasan Pendidikan al-Farabi Pulau Batam, Kepulauan Riau, Indonesia
December 2010-2015	Founder and Lecturer at al-Muhasibin Institute Malaysia
August 2009-2015	Imam dan Shari'ah Consultant of Idaman Pharma Sdn. Bhd.
January 2004-2015	Private Teacher of the Holy Qur'an, Arabic and several Islamic Revealed Knowledges in many houses and offices in Surrounding Klang values.

## **HUMAN SKILL**

---

Able to work independently

Strongly personality and communication skills

Confident and energetic

Willing to learn and improve

Highly adaptive to ever-changing environment

## **LANGUAGE**

---

Able to converse, teaching and write in Arabic, English and Malaysian

## **REFERENCE**

---

- Professor Dr. Mohammed Amanullah (Bangladesh), Main Supervisor of Ph.D Dissertation from Islamic Revealed Knowledge and Human Sciences (IRKH), IIUM. The chapter of the Dissertation: "BMT's Products and Services in Riau Archipelago: A Critical Appraisal from Shari'ah Perspective"
- Professor Dr. Norma Mohd. Sa'ad (Malaysian), Co-Supervisor of Ph.D Dissertation from Faculty of Economics and Management Sciences (KENMAS), IIUM. The chapter of the Dissertation: "BMT's Products and Services in Riau Archipelago: A Critical Appraisal from Shari'ah Perspective"
- Professor Dr. Datin Siti Zalkhah Mohd. Nor (Malaysian), Supervisor of Thesis Master UKM. The chapter of the Thesis: "Law of the Republic of Indonesia Number 38 Year 1999 Regarding Administration of Obligatory Alms (Zakah) : Implementation in Batam Island"

## السيرة الذاتية

### المؤهلات العلمية :

- شهادة الدكتوراة في الفقه وأصوله (قسم المعاملات المالية) بكلية معارف الوحي والعلوم الإنسانية جامعة الاسلامية العالمية بماليزيا (2015)
- شهادة ماجستير في الشريعة من كلية الشريعة الإسلامية بجامعة ماليزيا الوطنية عام 2007
- شهادة دبلوم في الشريعة الإسلامية من معهد العالي ابن سينا للدراسات الإسلامية والتكنولوجيا ماليزيا عام 2000
- شهادة بكالوريوس (ليسانس) في الشريعة الإسلامية من جامعة الأزهر بالقاهرة عام 2002
- شهادة الثانوية و العالية بكلية المعلمين الإسلامية معهد ال عصري دار السلام كونتور فونوروكو بجاوى الشرقية إندونيسيا عام 1995

### الإنجازات

### والشهادات العلمية :

- شهادة المدرب لتأه في الكشفية الأساسي حركة الكشفية إندونيسيا ، بجاوى الشرقية عام 1995
- شهادة المدرب لتأه في الكشفية المتقدم حركة الكشفية إندونيسيا ، بجنوب سومطرة عام 1997
- شهادة من اتحاد الطلاب الإندونيسيين بجامعة الأزهر بالقاهرة عام 2002
- شهادة من مجلس الطلاب الماليزيين بجامعة الأزهر بللقاهرة عام 2002
- شهادة عن مؤتمر شؤون المسلمين بجنوب شرق آسيا التي عقدتها الحزب السياسي نهضة العلماء إندونيسيا عام 2006
- شهادة مؤتمر دولي للزكاة التي عقدتها وزارة شؤون الزكاة والحج والأوقاف (جوهر) في معهد التدريب الاسلامي (ILIM) سلانجور عام 2008
- شهادة لندوة وطنية حول زكاة عروض التجارة والضريبة في مركز بوترا للتجارة العالمية (PWTC) كوالا لمبور عام 2008
- شهادة لندوة وطنية حول تمكين بيت المال بولاية كوالالمبور بصالة المسجد الجامع عام 2009
- شهادة ندوة وطنية عن التمويل الإسلامي والمال المختلط عقدتها وزارة شؤون الزكاة والحج والأوقاف بوترا جايا عام 2010
- شهادة إختبار مهارة اللغة الإنجليزية من مركز الشؤون اللغوية الإعدادية بجامعة الإسلامية العالمية ماليزيا عام 2008

- شهادة من معهد المحاسبين الإسلاميين بماليزيا (IMAM) ومحاضر له في الفقه المعاملات المالية , لعام 2011 و عام 2012

## ❖ الخبرات العملية

- معلم المبتدئ بمعهد باب السلام ماديون، بجاوا الشرقية ، إندونيسيا
- معلم بارز في المؤسسة السلام التربوية الإسلامية باليمبانج، سومطرة الجنوبية , إندونيسيا
- عضو في مجلس العلماء اندونيسيا (MUI) لقسم التنمية الاقتصادية الإسلامية بولاية رياوكبولأوان ، إندونيسيا
- مستشار التمويل الإسلامي والتمويل المتناهية الصغرى , بشركة المحاسبة أطارق كامل شركة وشركاه كوالا لمبور
- مؤسس ورئيس المؤسسة الفارابي التربوي القرآني ببولاو باتام ، رياوكبولأوان ، إندونيسيا
- مؤسس و محاضر معهد المحاسبين الإسلاميين بماليزيا
- محاضر بجامعة العلوم الإسلاميق بماليزيا (USIM) نيلاي سرنبان ماليزيا.
- محاضر بمعهد العالي محمديّة(KIM) سنغافورة.
- إمام ومستشار الشريعة لشركة إيدامان فرما سندريان برحد كوالا لمبور
- معلم الزائري في القرآن الكريم ومعارف الوحي الإسلامية والعربية وغيرها في المنازل والإدارات المحيطة بوادي كلانج و كوالا لمبور
- محاضر، بجامعة العلوم الإسلامية ماليزيا، نيلاي نكري سمييلان, بكلية المعاملات والإقتصاد.

## ❖ المهارات البشرية

- قادرا على العمل بشكل مستقل
- له قوة مهارات شخصية والاتصالات
- له ثقة وحيوية
- قابلا للتعلم والتحسين
- له قدرة عالية على التكيف مع البيئة المتغيرة باستمرار

## ❖ معرفة اللغات :

- اللغة العربية واللغة الإنجليزية واللغة الشعبية والوطنية ماليزية

## ❖ المَعْرِفون :

- أستاذ الدكتور محمد أمان الله (بنغلاديشي) مشرف الرسالة الحالي لمرحلة الدكتوراه بكلية معارف الوحي والعلوم الإنسانية بعنوان "التقييم الشرعي لمنتجات وخدمات تقدمها المؤسسات التمويلية بمنطقة رياو كبلانوان إندونيسيا".
- أستاذة الدكتورة نورما محمد سعد (ماليزية) مشرفة المشاركة في رسالة الدكتوراة بعنوان " التقييم الشرعي لمنتجات وخدمات تقدمها المؤسسات التمويلية بمنطقة رياو كبلانوان إندونيسيا".
- أستاذة الدكتورة داتين سيتي ذا ليخة محمد نور (ماليزية) مشرفة الرسالة السابقة لمرحلة ماجستير بكلية الدراسات الإسلامية للجامعة الوطنية ماليزية بعنوان "قانون جمهورية اندونيسيا رقم 38 سنة 1999 بشأن إدارة الزكاة وتطبيقها بولاية جزيرة باتام رياو إندونيسيا".

Address: Yayasan Pendidikan Al-Farabi Batam. Ruko Rexvin Village Blok A 1 No. 51-52 Botania, Batam Center, Kota Batam, Pulau Batam. E-Mail: *mursalinmaggangka@yahoo.com*, Contact No. : +6281268433486/+62852112262530.